
2017D35879 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Financiën heeft over de brief met bijlagen inzake 
de 20e Halfjaarsrapportage Belastingdienst (Kamerstuk 31 066, nr. 389) de 
navolgende vragen ter beantwoording aan de Staatssecretaris van 
Financiën voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie,
Anne Mulder 

De adjunct-griffier van de commissie,
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Nr. Vraag 
1. Bestaat er een constructieboek binnen de Belastingdienst en zo ja, 

wat staat daarin en hoeveel mensen hebben toegang tot dit boek? 
2. De raming voor de schenk- en erfbelasting in 2017 is met 450 

miljoen euro neerwaarts bijgesteld. Hoeveel bedragen de 
daadwerkelijke kosten (bijvoorbeeld rente) van de vertraagde 
kasopbrengsten? 

3. Hoe lang zal het naar verwachting duren voordat de hele 450 
miljoen euro alsnog is geïnd? Kan dat specifieker worden 
aangegeven dan «in latere jaren»? 

4. De oplevering van het nieuwe behandelsysteem voor de schenk- 
en erfbelastingprocessen is vertraagd. Waarom kunnen de 
aanslagen niet tijdelijk met het oude behandelsysteem worden 
opgelegd? 

5. Wat doet het behandelsysteem van de schenk- en erfbelasting en 
waarom werd het vervangen? 

6. Is voordat het behandelsysteem van de schenk- en erfbelasting zou 
worden vervangen een analyse gemaakt van wat de gevolgen 
zouden zijn van vertraging bij de oplevering van het nieuwe 
behandelsysteem? 

7. Waarom is de remplaçantenregeling wel naar de geest van de wet 
uitgevoerd? 

8. Wat zijn de juridische gevolgen van het feit dat de remplaçantenre-
geling in het kader van de vertrekregeling volgens u niet naar de 
letter van het Algemeen Rijksambtenarenreglement (ARAR) is 
uitgevoerd? 

9. Waarom loopt de werving van bedrijfskritische functies achter op 
schema? Welke stappen worden hier gezet om de effecten te 
mitigeren? 

10. Wat is de reden dat de werving van bedrijfskritische functies 
achterloopt op schema, maar nog geen invloed heeft op de 
continuïteit, en wat is de verwachting voor de toekomst? 

11. Kan specifieker worden ingegaan op de oorzaken van de late 
oplevering van de ICT-systemen? Wat is de oorzaak hiervan? 

12. Wanneer werd deze vertraging gesignaleerd? 
13. Is er ingespeeld op de (geanticipeerde) vertraging? Zo ja, hoe? 
14. Welke lessen worden hieruit getrokken en hoe wordt voorkomen 

dat een dergelijke vertraging in de toekomst niet meer voorkomt? 
15. Er wordt geen belastingrente op de latere inningen geheven. Is het 

normaliter wel gebruikelijk dat belastingrente wordt geheven 
wanneer een inning later komt door een fout van de Belasting-
dienst? Zo ja, waarom? 

16. Wat zijn de risico’s voor de continuïteit van de Belastingdienst van 
het niet vrijgeven van de extra middelen? 

17. Kunt u de cijfers omtrent nalevingstekort en correctiepotentieel 
verstrekken, alsmede de ontwikkeling ervan, voor de groepen mkb, 
grote ondernemingen en particulieren? 

18. Kunt u de begrippen «nalevingstekort» en «correctiepotentieel» 
uitleggen alsook de verschillen tussen deze termen? 

19. Welk deel van het correctiepotentieel wordt normaliter geïnd en in 
welk stadium? 

20. Bent u bereid jaarlijks te rapporteren over het correctiepotentieel 
en het nalevingstekort? 

21. Hoe hoog ligt het foutenpercentage in de aangiften voor het mkb, 
grote ondernemingen en particulieren gemiddeld per jaar? 

22. Kunt u een organogram geven van de nieuwe topstructuur? 
23. Wanneer wordt de second opinion op de Investeringsagenda 

afgerond? 
24. Bij hoeveel afdelingen of processen speelt het risico dat er teveel 

medewerkers vertrekken? 
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25. 58,4% van de medewerkers heeft het medewerkersonderzoek 

ingevuld. Welke stappen neemt de Belastingdienst om het 
percentage respondenten in de toekomst te vergroten, gezien het 
feit dat de scores onder de benchmark openbaar bestuur en 
veiligheid liggen en selectiebias de resultaten vervuild kan 
hebben? 

26. Wat is de reden dat medewerkers weinig positief zijn over het 
sturen op resultaten door hun leidinggevenden? 

27. Welke voorbeelden worden genoemd over de werkcultuur in 
relatie tot het handelen van organisatie richting medewerkers? 

28. Hoe negatief zijn de medewerkers over het handelen van de 
organisatie tijdens veranderingen, waarom zijn zij negatief en wat 
wordt er gedaan om dit te verhelpen? 

29. Op 25 mei 2018 moet de Algemene Verordening Gegevensbescher-
ming (AVG) zijn doorgevoerd, echter er is meer tijd nodig. Wat zijn 
de financiële gevolgen van dit uitstel, wie is verantwoordelijk voor 
het voorkomen van verder uitstel en welke consequenties voor de 
verantwoordelijke zijn aan verder uitstel verbonden? 

30. Is de Douane voorbereid op een chaotische Brexit, waarvoor de 
rapporteurs van de Tweede Kamer waarschuwen? Kan de Kamer 
inzage krijgen in die voorbereidingen? 

31. Wanneer zijn de analyses van de impact van de Brexit gereed? 
32. Welke voorbereidingen zijn er op dit moment getroffen voor de 

Douane in relatie tot de ontwikkelingen rond de Brexit? 
33. De Brexit heeft, door het ontstaan van een nieuwe buitengrens, 

gevolgen voor de uitvoering van de taken van de Douane. Hoeveel 
extra kosten en fte gaan daarmee gepaard? 

34. Wordt bij het afgeven van een ruling altijd een dossier opgesteld? 
35. Bij hoeveel rulingdossiers ontbreekt informatie? 
36. Welke informatie wordt verzameld over een bedrijf dat een ruling 

aanvraagt? 
37. In hoeveel rulingdossiers ontbreekt de informatie over het 

uiteindelijke moederbedrijf? 
38. In hoeveel rulingdossiers ontbreekt de informatie over de 

wereldwijde structuur van het bedrijf? 
39. Om welke reden wordt een dossier opgebouwd over bedrijven die 

een ruling aanvragen? 
40. Hoeveel bedrijven en hoeveel belastingadviseurs heeft de 

Belastingdienst benaderd om de ontbrekende informatie alsnog te 
achterhalen? 

41. Hoeveel bedrijven en hoeveel belastingadviseurs hebben 
gereageerd op het verzoek van de Belastingdienst om ontbrekende 
informatie aan te leveren? 

42. Wat wordt bedoeld met «dossiers» die moeten worden doorzocht 
of er sprake is van een grensoverschrijdende ruling waarover 
informatie moet worden uitgewisseld? 

43. Hoe verschillen de OESO- en de EU-afspraken ten aanzien van 
welke rulings moeten worden uitgewisseld? Kunt u dit zo helder 
mogelijk aangeven? 

44. Worden alle, ook niet-grensoverschrijdende, rulings nu centraal 
geregistreerd? 

45. Waarom geeft Nederland met betrekking tot informeel kapitaalru-
lings geen duidelijkheid over hoe vaak deze zijn gesloten? 

46. Hoe kunnen buitenlandse belastingdiensten zien dat sprake is van 
een informeel kapitaalelement in een ruling? 

47. Hoeveel mensen binnen de Belastingdienst zijn bevoegd om 
rulings af te geven? 

48. Worden rulings ook afgegeven door een enkele belastingdienstme-
dewerker? 
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49. Worden ook rulings die niet centraal worden afgegeven centraal 

geregistreerd? 
50. Hoeveel Nederlandse rulings bevinden zich in de digitale database 

die sinds september 2017 operationeel is? 
51. Komt het voor dat de Belastingdienst en een bedrijf een conceptru-

ling uitwisselen en dat beide partijen op een exemplaar een 
handtekening zetten en die uitwisselen? Is er in dat geval sprake 
van een ruling en wordt die ruling dan ook opgenomen in de 
database? 

52. Wat verklaart de daling van 4750 naar 4000 van het aantal in het 
verleden gesloten rulings waarover informatie moet worden 
uitgewisseld? 

53. Om welke reden heeft Nederland de deadline van de uitwisseling 
van rulings in OESO-verband niet gehaald? Wie is daarvoor 
verantwoordelijk geweest en welke consequenties heeft dit gehad 
voor de verantwoordelijke? 

54. Garandeert de Belastingdienst dat de deadline van 31 december 
2017 wordt gehaald? Zo nee, waarom niet? 

55. Waarom worden de brondocumenten niet vrijgegeven voor 
Nederland door het International Consortium of Investigative 
Journalists (ICIJ)? 

56. Wat is de huidige status van de onderhandeling met de Duitse 
Bundeskriminalamt (BKA) over hoe en onder welke voorwaarden 
deze documenten door de Nederlandse Belastingdienst kunnen 
worden gebruikt? Zijn daarmee financiële verplichtingen verbon-
den en zo ja, kunt u hier inzicht in geven? 

57. In 439 van de 475 Nederlandse gevallen heeft een eerste beoorde-
ling op fiscaal belang plaatsgevonden en bij 59% heeft dit geleid 
tot een voorstel tot een nadere beoordeling en behandeling. Wat 
zijn de gevolgen voor deze personen als wordt vastgesteld dat zij 
in overtreding zijn geweest? 

58. Wat is het totale bedrag aan openstaande toeslagschulden in het 
buitenland momenteel? 

59. Kunt u het totaalbedrag geven dat openstond in oktober 2017 voor 
elk van de landen, dus inclusief de toeslagschulden die tussen juni 
2015 en oktober 2017 zijn ontstaan? 

60. Hoeveel van de afname van ongeveer 80 miljoen euro is het 
gevolg van het afboeken van oninbare toeslagen? 

61. Kunt u de evaluatie van de pilots internationale invordering aan de 
Kamer doen toekomen? 

62. Hoe verklaart de Belastingdienst dat de toeslagschulden van 
Bulgarije met € 1.644.419, slechts 31%, in de genoemde tijdsinter-
val is afgenomen, terwijl dit percentage bij andere landen hoger 
ligt? 

63. Wanneer wordt de invordering van de openstaande toeslagschul-
den in het buitenland afgerond of zijn hier ook nog oninbare 
toeslagschulden? Zo ja, hoe groot is de omvang? 

64. Wat wordt ermee bedoeld dat met name de intensieve invordering 
van het mkb kleinbedrijf die belegd is bij het Landelijk Incassocen-
trum (LIC) nog niet op het gewenste niveau is? 

65. Wat is de definitie van mkb kleinbedrijf? 
66. Wat is de gehanteerde definitie van Zeer Vermogende Personen? 
67. Hoeveel Zeer Vermogende Personen (ZVP’s) zijn er in Nederland en 

wat is hun gemiddelde vermogen? 
68. Wat is het totale vermogen van de ZVP’s? 
69. Hoe vaak wordt bij ZVP’s op een offshore constructie gestuit? 
70. Kan deze uitsplitsing in aangiften ook voor de laatste paar jaar 

gemaakt worden? Is er een trend naar steeds meer online en wie 
zijn de 1% die op papier aangifte doen? 
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71. Hoe verklaart u de verschuiving in het inlevergedrag, namelijk dat 

14% van de belastingplichtigen een maand langer doet over het 
indienen van de aangifte terwijl zich nauwelijks verstoringen 
hebben voorgedaan? 

72. Wat is de hoogte van de vertraagde belastinginkomsten? 
73. Op welke wijze betrekt u de maatschappelijke partners bij de 

aangiftecampagne? 
74. Is een fatsoenlijke machtigingsfunctie beschikbaar bij de aangifte-

campagne komend voorjaar of is de machtigingsfunctie nog steeds 
niet geregeld? 

75. Hoeveel inkomensverklaringen zijn er over het belastingjaar 2016 
ontvangen? 

76. Kunt u de lijst geven van alle Auditdienst Rijk (ADR)-rapporten over 
de Belastingdienst en het Ministerie van Financiën die in 2017 zijn 
gepubliceerd, inclusief de datum van oplevering en de datum van 
publicatie op de website? 

77. Het werk van de Fiscale inlichtingen- en opsporingsdienst (FIOD) 
krijgt een steeds intensiever internationaal karakter. In hoeverre 
leidt dat tot extra werkdruk bij de FIOD? Leidt het intensievere 
karakter van de werkzaamheden tot extra kosten en zo ja, hoeveel? 

78. Zijn de Automatic Number Plate Recognition (ANPR)-camera’s 
geheel overbodig? Wat heeft de aanschaf van de camera’s en 
eventuele software gekost? 

79. Zijn de ANPR-camera’s in staat om buitenlandse kentekens te 
herkennen? Zo nee, wanneer zal dat geregeld zijn? 

80. Wat is het tijdpad voor onderzoek naar de ANPR? Wanneer dient er 
duidelijkheid te zijn hoe hier verder mee te kunnen? 

81. Op welke termijn verwacht de Belastingdienst de uitkomsten van 
het onderzoek naar de wijze waarop de wettelijke grondslag voor 
het gebruik van ANPR-camerabeelden in de sfeer van de bijtelling 
in de inkomsten- en loonbelasting (PGA) het best vorm kan 
krijgen? 

82. Uit onderzoek blijkt dat de gemiddelde kwaliteit van de antwoor-
den op vragen over wet- en regelgeving niet aan de kwaliteitsnorm 
voldoet. Welke verbeteringen worden op dit gebied doorgevoerd 
en hoeveel extra kosten en fte zijn daarmee gemoeid? 

83. Wanneer is de Wet Deregulering Beoordeling Arbeidsrelaties (Wet 
DBA) ingevoerd, die tot doel had kwaadwillende opdrachtgevers te 
bestraffen? Hoeveel boetes zijn tot nu toe opgelegd? 

84. Op welk moment is de notificatiefunctie van de berichtenbox 
verbeterd en wanneer is een machtigingsfunctie niet natuurlijke 
personen op de berichtenbox gerealiseerd? Indien zij er nog steeds 
niet zijn, wat is dan de reden van deze grote vertraging? 

85. Kunt u aangeven hoeveel van de naar de berichtenbox verstuurde 
berichten nu binnen zes weken geopend wordt? Of vindt u het niet 
noodzakelijk om dit te monitoren? 

86. Wanneer ontvangt de Kamer een brief over de gevolgen van het 
regeerakkoord voor de Wet elektronisch berichtenverkeer? 

87. Weet de Belastingdienst al voor welke onderdelen zij zelf Vpb-
plichtig is? Zo nee, wanneer wordt dat duidelijk? 

88. Herkent u signalen van de exporteurs dat de systemen van de 
Douane regelmatig plat liggen? 

89. Heeft de Belastingdienst de mails ook zelf mogen bestuderen of 
niet? 

90. Kunt u alle convenanten op een plek op de website zetten? 
91. Wilt u doorgaan met het checken of de remplaçantenregeling juist 

is toegepast en niet zomaar een toezegging aan de Kamer 
overboord gooien? 
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92. Heeft u kennisgenomen van de brief van de Algemene Rekenka-

mer, die van mening is dat zij niet kan controleren op de rechtma-
tigheid als er geen administratie is van de remplaçantenregeling? 
Wilt u dus deze administratie alsnog bijhouden? 

93. Wanneer verschijnt het jaarverslag van het Advance Pricing 
Agreements (APA)/Advance Tax Rulings (ATR)-team? 

94. Waarom is het oude behandelsysteem voor de schenk- en 
erfbelasting alleen inzetbaar voor aangiften tot en met belasting-
jaar 2016? 

95. Hoe wordt de later dan verwachte ontvangst van belasting als 
gevolg van de vertraging van de oplevering van de nieuwe 
kantoorautomatisering schenk- en erfbelasting verwerkt in de 
begrotingsstukken? 

96. Hoe worden belastingplichtigen en/of nabestaanden op de hoogte 
gebracht van de vertraagde aanslag schenk- of erfbelasting? 

97. Wat kost de vertraging van de automatisering schenk- en erfbelas-
ting de Belastingdienst? 

98. Waarom is niet eerder ontdekt dat het te bouwen ICT-systeem voor 
schenk- en erfbelasting complex is? 

99. Kunt u per maand in 2017 aangeven hoeveel aanslagen erf- en 
schenkbelasting zijn opgelegd? 

100. Op welke wijze worden in 2018 en 2019 aanslagen erfbelasting 
opgelegd, nu er geen werkend computersysteem is? 

101. Wat was de laatste dag dat het aanslagsysteem erf- en schenkbe-
lasting normaal functioneerde? 

102. Waarom is de Kamer niet eerder geïnformeerd over de problemen 
bij de erf- en schenkbelasting? 

103. Waarom is de Kamer niet eerder geïnformeerd over de vertraging 
met aangiften over 2017? 

104. Waarom is de Kamer bij de Startnota niet geïnformeerd over de 
vertraging met aangiften over 2017? 

105. Op welke datum hoorden de bewindspersonen voor het eerst dat 
het erf-en schenkbelastingsysteem niet meer functioneerde en 
voorlopig ook niet meer zal functioneren? 

106. Wanneer was bekend dat vertraging wordt opgelopen met 
aangiften erf- en schenkbelasting over 2017? 

107. Wanneer wist de Staatssecretaris dat de oplevering van de nieuwe 
kantoorautomatisering erf- en schenkbelasting zou worden 
vertraagd? Had toen niet redelijkerwijs het vermoeden moeten 
ontstaan dat aangiften over 2017 vertraging zouden oplopen? 

108. Hoeveel mensen worden getroffen door de vertraging met 
aangiften over 2017? 

109. Hoe bewerkstelligt de Belastingdienst de inhaalslag om de 
vertraging in te lopen? Waar komt de capaciteit vandaan? 

110. Wat was de initiële planning voor de oplevering van het erfbelas-
tingsysteem? Wanneer zou deze worden opgeleverd? 

111. Hoeveel aanslagen zijn er in 2017 opgelegd en hoeveel daarvan 
zijn vertraagd? 

112. Welk deel van de op te leggen aanslagen kan wel binnen de 
gebruikelijke termijn verwerkt worden? Hoe verhoudt dit zich tot de 
verminderde kasopbrengst van 450 miljoen euro? 

113. Hoeveel geld is er tot nu toe uitgegeven bij de Investeringsagenda? 
114. Welke concrete resultaten en mijlpalen zijn er tot nu toe bereikt 

met de Investeringsagenda? Graag een uitputtend overzicht. 
115. Wordt het risico dat de continuïteit van de inning van belasting in 

gevaar komt vergroot doordat de werving van medewerkers 
achterloopt op schema? 

116. Vergroot het feit dat de werving voor bedrijfskritische functies 
achterloopt op schema het risico dat de continuïteit in gevaar 
komt? 
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117. Hoe verklaart u dat geen enkele van de 244 «geplande openge-

stelde posities Investeringsagenda» in juni 2017 zijn vervuld? 
118. Hoe groot is de kans dat de primaire douanetaken niet of niet naar 

behoren uitgevoerd kunnen worden? Hoe kan dit gevaar worden 
weggenomen? 

119. Hoe gaat de Belastingdienst de mogelijkheid achter de hand 
houden om in de campagneperiode de handmatige controles van 
inconsistente aangiften uit te kunnen voeren? 

120. Welke productietabellen die voorheen wel werden opgenomen in 
de halfjaarsrapportage zijn nu niet (meer) opgenomen en waarom 
niet? 

121. Hoe verklaart u dat slechts 521 miljoen euro van de doelstelling à 
1,8 miljard euro brutocorrectie opbrengsten aangiftenbehandeling 
IH is gerealiseerd, met andere woorden halverwege het jaar 29% 
van de doelstelling? 

122. Kunt u een overzicht geven van de ernstige productieverstortingen 
die zich hebben voorgedaan? 

123. Hoe verklaart u dat halverwege het jaar slechts 32% van de 
toeslagen definitief is vastgesteld, terwijl de doelstelling 85% is? 
Hoe en op welke termijn gaat de Belastingdienst dit probleem 
oplossen? 

124. Hoe verklaart de Belastingdienst dat tot en met juni 2017 slechts 
1,4 miljoen euro van de doelstelling à 71,4 miljoen euro betref-
fende incasso-opbrengsten heeft gerealiseerd? In hoeverre gaat de 
Belastingdienst deze doelstelling alsnog halen in 2017? 

125. Hoeveel mensen zijn op dit moment bevoegd om een ruling af te 
geven? 

126. Kunt u per advies van de second opinion op de herijking van de 
Investeringsagenda gemotiveerd aangeven of u deze gaat 
naleven? 

127. Wat wordt bedoeld met de werkpakketreductie van 2400 fte? 
128. Zijn de 2400 fte die overbodig worden reeds vertrokken of gaan 

deze nog vertrekken? 
129. In hoeverre is de Kamer reeds geïnformeerd over de werkpakketre-

ductie van 2400 fte? 
130. Hoe kunt u betogen dat de activiteiten van IV-accent leiden tot een 

reductie van de werklast van 2400 fte? 
131. Kunt u kort uiteenzetten wat IV-accent doet en hoeveel mensen er 

werken? 
132. Kunt u ingaan op het oordeel dat de doeltreffendheid en doelma-

tigheid van het Modernisering IV-landschap (MIV)-programma niet 
is geborgd en dat niet is te zeggen of de kostenreductie zal worden 
bereikt? 

133. U heeft in de Kamer tijdens het vragenuur in november toegezegd 
in de 20e Halfjaarsrapportage cijfers over de parallelimport op te 
nemen. Wilt u dit nog alsnog doen?
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